
-  TÁJÉKOZTATÓ
a 2010. május 27.-i képviselő-testületi ülésen elhangzott

interpellációkra tett intézkedésekről

Kocsis  István  képviselő-testületi  tag a  8-as  főúton  található  régi  forgalomszámláló 
épület rossz  állapotára  hívja  fel  a  figyelmet.  Kéri,  hogy  –  mivel  valószínűleg  a 
Közútkezelő Kht. tulajdona – kerüljön lebontásra, mivel nem igazán kellemes látvány a 
városba érkezők számára.  Mellékesen megjegyzi,  hogy a  sebességmérő autó is  jobban 
látszana, ha az épület nem lenne megtartva. 
A közútkezelő illetékes személyével egyeztetéseket kezdeményeztünk a tárgyalások folynak  
a lebontással kapcsolatban.

Köbli József képviselő-testületi tag elmondja, hogy nagyon sok embert megviselt a Fő 
téren a fák kivágása. 
-Hangsúlyozza, hogy a Fő tér nyugati oldalán lévő út lezárása kellemetlenségeket okoz az 
ott élők számára, véleményük szerint nem volt teljesen átgondolt. Ezzel párhuzamosan a 
tér  legforgalmasabb  járdája  is  leszűkítésre  került,  ami  nagyon  megnehezíti  a 
gyalogosforgalmat.  Kéri, hogy ha lehetséges az állványzat áthelyezésével könnyítsen 
az  Önkormányzat  a  gyalogosok  közlekedésén.  Emlékeztet,  hogy  az  út  lezárása  már 
május 16-án megtörtént. Kérdezi, hogy van-e lehetőség az út ideiglenes megnyitására, 
mivel ott a lezárás óta munkavégzés még nem történt, viszont van olyan üzlet, amelynek 
a  napi  forgalma  százezrekkel  esett  vissza,  amely  rövid  időn  belül  alkalmazottak 
elbocsátását is vonhatja maga után. Érdeklődik, hogy van-e stratégia arra nézve, hogy 
ezeknek  az  üzleteknek  a  bevételcsökkenéssel  kapcsolatos  gondját,  hogyan tudja, 
vagy akarja az Önkormányzat csillapítani. 

A munkaterület átadása megtörtént és a munkaterület gyakorlatilag  a téren faltól falig 
terjed. A tér nyugati falánál kifejezetten a gyalogos forgalom - ugyan szűkített módon --  
történő bonyolítása miatt, valamint az épület omladozó párkánya miatt, balesetmegelőzés  
céljából  került  elhelyezésre  a  gyalogosvédelem.  Kérjük  a  lakosság  szíves  türelmét,  a  
munkálatok  befejezése  2010.  augusztus  19-ig  várható.  Az  állványzat  áthelyezése  
gazdaságtalan lenne.
A korlátozás -- üzlet bérlőivel egyeztetetten megnyitásra kerülhet, mindig csak arra az  
időre, míg áruszállítás folyik, ezt kivitelező engedi, a tudtával lehet a kordonokat kinyitni,  
tekintettel arra, hogy a kivitelező felelőssége a munka- és balesetbiztonság biztosítása. 
A bérleti díjak rendezése e hónap soros Pénzügyi Bizottsági ülésén kerülnek napirendre.
-Figyelmeztet, hogy a Fő tér átépítése miatt  megnövekedett a környező kisebb utcák 
átmenő forgalma. Kéri, hogy mivel a szép Fő térnek áldozatul esnek a környékbeli szűk 
utcák, szerepeljen azok felújítása is a programban. A Mikes K. utcában tud olyan házat 
mutatni,  amely  előtt  már  több  centimétert  görbült  az  útburkolat  gázbekötéssel, 
szennyvízcsővel  együtt,  melyet  a probléma elkerülése miatt  már a mai  napon kezelni 
kellene. De ugyanez a probléma felmerül a Templom, Széchenyi és Berzsenyi utcákban 
is. Mindenképpen szükségesnek tartja ezeknek az utcáknak a felújítását. 

Az utcák vizsgálata megtörtént. Az utcák állapota a megnövekedett forgalom miatt nem  
romlott  a  jelentkező  problémák  ideiglenes  javítással  lesznek  helyrehozva  a  projekt  
lezárásáig. 
-A  kialakult  galambproblémával kapcsolatban  elmondja,  hogy  a  nyári  időben  is 
működnie  kell  egy  patikának,  gyerekboltnak  és  étteremnek,  de  ez  nagyon  nehéz  a 
galambürülék  miatt.  Kéri,  hogy  mivel  a  galambok  elriasztása  nem megoldott,  akkor 
legalább egy védőháló kihelyezésével próbáljuk meg csökkenteni a problémát, mivel a 
kérdés továbbra sincs megoldva.



Bebes  István  polgármester a  Fő  térrel  kapcsolatban  kijelenti,  hogy  az  elöregedett 
növényanyag cseréje szükségessé vált, melyet a kertészek nagyon körültekintő munkája 
előzött  meg.  Véleménye  szerint  a  telepítendő  zöld  növényzet  felülete  és  a  beépítendő 
növényanyag mennyisége növekedni fog a kivágott növényzethez képest. Megvizsgálják 
annak a kérdését, hogy idősebb egyedek kiültetése megvalósítható-e a felújítás során. 
A felújítással  kapcsolatos  bizalmatlanságra  példaként  említi  Debrecen városát,  ahol  az 
elmúlt  évek  igazolták  a  város  terének  felújításával  kapcsolatos  döntéseket,  melyek 
eredményeként többek között  5 éves egyedek lettek kiültetve,  melyek ma már 10 éves 
növényekként látják el feladatukat. 
A  tér  nyugati  oldalával  kapcsolatban  elmondja,  hogy  egy  építkezéssel  kapcsolatban 
vannak  felelősségek,  amelyek  a  munkálatok  során  felmerülnek  az  átépítő,  illetve 
kivitelező felé. Igaz, hogy a nyilvános illemhely lezárása is okoz kellemetlenségeket, de 
az  átmeneti  állapot  miatt  türelmet  kér  a  város  lakóitól.  Azt  viszont  nem  tartja 
elfogadhatónak, hogy a kerítéseket széthúzzák és bejárnak a gyalogosok a munkaterületre, 
mivel baj esetén nem lesz olyan,  aki magára vállalná a kártérítést.  Mindenkit kér arra, 
hogy az építési területre ne menjen be. Biztos születhetett volna más megoldás, lehetett 
volna szakaszosan lezárni a tér részeit,  de a műszaki kollégák véleménye alapján ez a 
megoldás tűnt a legelfogadhatóbbnak. Elismeri, hogy nem könnyű a vállalkozók helyzete 
a felújítás alatt, de azt sem tartja valószínűnek, hogy a felújítás után bárki plusz összeget 
fizetne be az Önkormányzatnak a forgalomnövekedés miatt. Az elkövetkezendő néhány 
hónapban toleranciát kér mindenkitől és reméli,  hogy a végeredmény igazolni fogja az 
elképzeléseket. 
A környező kis utcák megnövekedett forgalmával kapcsolatban elmondja, hogy Körmend 
város  útfelújítási  programja  –  a  csatornázott  utcák  felújítása  mellett  -  tartalmazza  az 
említett  utcák felújítását.  Megkéri  a kollégákat,  hogy  nézzék át  a környékbeli  utcák 
burkolatait  és ha szükséges, akkor ideiglenes javítással oldják meg a problémát a 
további gyors burkolati hibák kialakulását megelőzve. 
A galambproblémával  kapcsolatban  elmondja,  hogy nem lehet  azokat  a  korábbiakhoz 
hasonló  módon  kilőni,  a  kihelyezett  szerkezetek  viszont  nyár  lévén,  nem  hoznak 
megfelelő megoldást. 

Köbli József képviselő-testületi tag véleménye szerint az, hogy a kerítés egy méterrel 
arrébb kerüljön nem balesetvédelmi kérdésnek számít. Hangsúlyozza, hogy a nyilvános 
illemhely használatára nem született megoldás. Emlékeztet viszont, hogy évek óta minden 
évben felvetődik a galambkérdés, de konkrét megoldás sohasem születik a témában, pedig 
téli időszakban biztos lenne rá valamilyen megoldás. 

        Annak ellenére, hogy a hivatal az elmúlt években több megoldással próbálkozott, a  
galambkérdésben még nem született olyan megoldás, amely hatékonyan csökkentené a  
galambegyedek  létszámát.  A  probléma  folyamatosan  fennáll,  és  a  megoldandó  
feladataink között szerepel. Bármilyen javaslatra nyitottak vagyunk.

Szabadi István képviselő-testületi tag köszönetet mond mindazoknak, akik a Széchenyi 
emlékünnepségen  megjelentek,  amely  megemlékezés  méltó  volt  a  legnagyobb  magyar 
emlékéhez. Trianon 90 címmel meghívót nyújt át a képviselő-testület tagjainak.

Dr.  Fehér  Tamás  képviselő-testületi  tag lakossági  megkeresésére  elmondja,  hogy  a 
Mátyás K. u. és az Ady E. utcák sarkán nincs járda, mely a Mátyás  K. utca ezen 
szakaszán nagy veszélyt jelent az iskolába tartó gyerekekre. Ez zebra felfestését kérnék a 
lakók, de mivel járda sincs, egy gyalogos közlekedésre figyelmeztető tábla kihelyezése, 
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illetve bármilyen szóba jöhető megoldás is megfelelne. 
Zebra felfestéséhez szükség lenne járdára, amint a képviselő úr is elmondta, ezért  
lehetőség szerint a Városgondnokság (a hónap végéig) egy-egy a gyalogos forgalomra 
felhívó közlekedési kihelyezésével orvosolja a helyzetet. Határidő: június 30.

Dr. Szabó Barna, az Egészségügyi és Népjóléti Bizottság elnöke:
-Galambkérdéssel  kapcsolatban  elmondja,  hogy  Magyarország  és  Európa  legtöbb 
városában gondot okoznak a galambok. Ha lett volna megfelelő megoldás a madárszám 
csökkentésére, akkor azt már az Önkormányzat alkalmazta volna. Próbálkozások vannak, 
de végleges, tartós megoldást még sehol sem találtak. Az viszont más téma, hogy ahol 
van galambkérdés, ott nem biztos hogy kell lenni galambürülék kérdésnek. 
-A  mézga kertekben tevékenykedők figyelmeztették, hogy a mézga kertek felé vezető 
töltésnek az út felülete közlekedési eszköztől függetlenül járhatatlan. Kéri, hogy a 
javítások történjenek meg. 

Az  útjavításokat  a  Városgondnokság  a  hónap  végéig  elvégzi  azok  állapotjavítása  
folyamatosan történik.
Tóth Gábor képviselő-testületi  tag a  Rábán aluli  utca újrakavicsozását kéri,  mivel 
eléggé megromlott az eddigi út.
Az  útjavításokat  a  Városgondnokság  a  hónap  végéig  elvégzi  azok  állapotjavítása  
folyamatosan történik.
Csák Tamás, a Városfejlesztési és Turisztikai Bizottság elnöke kéri, hogy a
-Teleki utca sportpálya felüli részén a sportöltöző közelében található villanyoszlopokra 
néhány lámpa elhelyezése történjen meg. 

Az árajánlat bekérése megtörtént a megrendelő 
-Malom utca javítását kéri, mivel megáll rajta a víz.

A terület megvizsgálása megtörtént az utcában két probléma merül fel az egyik, hogy egy  
kapubejárónál be lett temetve a vízelvezető árok, vélhetően lecsövezés nélkül. A másik, hogy 
az utca kereszteződésénél az áteresz beomlott, nem vezeti el a vizeket, a szükséges javításokat  
a Városgondnokság június 30-ig elvégzi.

Czitkovics  Gyula  alpolgármester az  Ifjúság  és  Úttörő  utca  környékén  kéri  egy 
hulladéklerakást  megtiltó tábla kihelyezését, mivel  a vasúton túl  a kavicsos út  és a 
vasút közötti területen időnként megszaporodik az illegális hulladéklerakás.

A tábla kihelyezése június 30-ig megtörténik és a közterület felügyelők gyakrabban ellenőrzik  
a területet.

Körmend, 2010. június 16.

Forró Szilvia sk. Horváth Péter sk.
           Irodavezető intézményvezető
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